
 
 

ZÁPIS Č. 2 / 2006 (169) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  7. ÚNORA  2006 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem 18 senátorů) 
 
Omluveni:   Dalík/FAST, Gescheidtová/FEKT, Pekař/FCH, Spoustová/FaVU,  

Žabka/FEKT, Korytárová/FAST 
prorektor Nový/FA 

        
Hosté:    rektor Rais, prorektoři Švec, Jura, Vačkář, Fiala,  

Münsterová/FSI, Lepková/CESA, Krejčí/FAST, Milicija KaM,  
kvestor Kotek 
Delegáti RVŠ: Rovnaníková/FAST, Křena/FIT, Ondračka/FaVU 

 
PROGRAM JEDNÁNÍ: 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT, určení skrutátorů 
3. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol 
4. Diskuse se zástupci fakult a VUT v Radě vysokých škol 
5. Informace rektora, prorektorů, kvestora a kancléře 
6. Ekonomické záležitosti I.  

* Informace EK AS VUT o výsledcích projednávání „Zásad pravidel rozdělení dotace na r. 2006“ 
* Aktuální informace  kvestora o stavu přípravy „Pravidel pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006“ 
* Informace kvestora o typu modelu financování evropských projektů (AC, FCF, FC) 
* Informace předsedy EK AS VUT o průběhu jednání o navýšení mzdových tarifů VUT konaném 
   dne 27. 1. 2006    
* Další ekonomické záležitosti 

7. Projednání návrhu nové Vědecké rady VUT 
8. Ekonomické záležitosti II 

* Informace předsedy EK AS VUT o jednáních ohledně dofinancování FaVU 
* Projednání žádosti ÚSI o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do rozpočtu na r. 2006 

9. Legislativní záležitosti 
* Vyjádření AS VUT k předloženému návrhu složení týmu prorektorů VUT 
* Informace rektora o harmonogramu změn vnitřních předpisů VUT 
* Vnitřní předpisy dalších součástí VUT 
* Jihomoravské centrum pro mezinárodní mobilitu, z.s.p.o. 
* Dozorčí rada KaM VUT v Brně 
* Další legislativní záležitosti  

10. Různé 
 
 
Vzhledem k nepřítomnosti předsedy AS VUT doc. Dalíka jednání zahájil a řídil pověřený 
místopředseda AS VUT doc. Hanáček, který úvodem přivítal všechny přítomné.  
 

AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2006 ze dne 10. 1. 2006. 
Hlasování: 
Pro –  14 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 1 
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 1/2006 ze dne 10. 1. 2006. 



 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU ZASEDÁNÍ AS VUT, URČENÍ SKRUTÁTORŮ 
Navržený program jednání byl schválen se změnami – bod 6) Ekonomické záležitosti byl z důvodu 
nutného dřívějšího odchodu kvestora Kotka rozdělen do dvou částí. Hlasování: Pro – 14 hlasů, zdržel 
se hlasování – 0 hlasů, proti – 0 hlasů.  

AS VUT hlasoval o schválení skrutátorů dnešního zasedání AS VUT.  

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje pro toto zasedání jako skrutátory Ing. Škapu, J. Mahdala a D. 
Čechovou.  
Hlasování: 
Pro –  14 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 2 
Akademický senát VUT schvaluje pro toto zasedání jako skrutátory Ing. Škapu, J. Mahdala a D. 
Čechovou.   
 

AD 3) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
AD 4) DISKUSE SE ZÁSTUPCI FAKULT A VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL 
Doc. Hanáček úvodem sdělil jména všech zástupců fakult a VUT v RVŠ, přítomní delegáti se 
povstáním představili:  FAST – prof. RNDr. Pavla Rovnaníková, CSc.; FSI – RNDr. Pavel Popela, 
Ph.D.; FEKT – RNDr. Vlasta Krupková, CSc.; FIT – Ing. Bohuslav Křena, Ph.D.; FCH – prof. RNDr. 
Emanuel Šucman, CSc. – omluven; FP – Ing. Josef Šunka, Ph.D. – omluven, rozvázání prac. poměru, 
FP jmenuje nového delegáta; FaVU – PhDr. Pavel Ondračka; za VUT – Předsednictvo RVŠ – doc. 
Ing. Eva Münsterová, CSc.; za VUT – Sněm RVŠ – prof. RNDr. Milada Vávrová, CSc.; za VUT – 
Studentská komora RVŠ – Jan Myšulka; za VUT – Studentská komora RVŠ, náhradník – Petr Donth. 

Doc. Münsterová přednesla informace týkající se zasedání předsednictva RVŠ konaného dne 19. 1. 
2006, jehož programem byly mimo jiné informace z ekonomické oblasti a zejména příprava 
ustavujícího zasedání Sněmu RVŠ – viz adresa:  http://www.radavs.cz/dalsi.php?c=45 . 

Na zasedání Sněmu RVŠ, které se bude konat ve čtvrtek 9. 2. 2006, se uskuteční volba předsedy RVŠ 
a užšího předsednictva Rady. Kandidáty na předsedu byli akademickými senáty VŠ navrženi prof. 
Bednář z Univerzity Karlovy a prof. Haasz z ČVUT v Praze. Prvním místopředsedou RVŠ se obvykle 
stává druhý v pořadí podle počtu hlasů při volbě předsedy RVŠ, druhý a třetí místopředseda bude 
volen na základě návrhu nově zvoleného předsedy; čtvrtým místopředsedou se po schválení sněmem 
RVŠ stává studenty zvolený předseda Studentské komory RVŠ.   

Dále doc. Münsterová krátce hovořila o pracovních komisích RVŠ. Činnost komisí bude vycházet 
zejména z Programového prohlášení RVŠ pro toto nové funkční období a bude dále rozpracována ve 
vlastních tezích, které budou schvalovány předsednictvem RVŠ. Pracovní komise RVŠ mají i své 
externí členy, za VUT jsou delegováni doc. Kvíčala (člen AS VUT z FaVU – pracovní komise RVŠ 
pro umělecké VŠ) a doc. Rábová (z FIT – pracovní komise RVŠ pro tvůrčí činnost studentů). 

Dr. Krupková doplnila informaci doc. Münsterové týkající se činnosti pracovních komisí RVŠ 
a vyzvala delegáty RVŠ, aby v těchto komisích aktivně pracovali, neboť se tam řeší řada problémů 
týkajících se vysokých škol na celorepublikové úrovni.  

Dále se uskutečnila diskuse delegátů RVŠ, která se týkala zejména kandidátů na předsedu RVŠ, volby 
předsedy a užšího předsednictva RVŠ na sněmu dne 9. 2. 2006 a činnosti pracovních komisí RVŠ. 

J. Myšulka informoval, že novou předsedkyní Studentské komory RVŠ byla zvolena Bc. Klára 
Poláčková z MU v Brně a místopředsedkyní Savina Finardi z Akademie Sting.  

Předseda EK Dr. Popela nabídl delegátům RVŠ poskytnutí informací z pracovních komisí AS VUT – 
ekonomické, legislativní a pedagogické, z důvodu seznámení se s názory těchto komisí.  

Na závěr místopředseda AS doc. Hanáček poděkoval přítomným delegátům VUT v RVŠ za jejich 
účast na dnešním zasedání senátu, tito se pak následně rozloučili a opustili zasedání AS VUT.  
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AD 5) INFORMACE REKTORA, PROREKTORŮ A KANCLÉŘKY 

 Rektor Rais 

 Dne 1. 2. 2006 se uskutečnilo v Aule Rektorátu VUT shromáždění pracovníků Re, kteří byli 
seznámeni s týmem nového managementu školy a jeho náplní činností. Oblast spolupráce v rámci 
celostátního projektu „Hodnocení kvality vysokých škol“ je svěřena doc. Münsterové a prof. 
Ondráček spolupracuje na novelizaci vnitřních předpisů VUT vyplývající z novely VŠ zákona. 
Reorganizace Rektorátu bude v souladu s DZ VUT před vlastní realizací projednána v AS VUT.   

 Dne 2. 2. 2006 se konalo jednání rektora se zástupci FA ve věci nezvolení nového děkana FA.  

 Od 1. 3. 2006 bude ustaven vedoucím Útvaru Transfer technologií prof. Vrbka, Ing. Peterková 
přejde na FCH, kde je proděkankou. 

 V souvislosti s usnesením AS VUT přijatém na minulém zasedání proběhlo několik jednání ve věci 
vnitřní legislativy VUT – dále viz bod 8) dnešního zasedání.  

 Prorektor Švec 

 Proběhlo jednání se SK AS VUT o úpravě Statutu Dozorčí rady KaM. Připravují se změny 
předmětu činnosti dozorčí rady (průběžná kontrola hospodaření a vyjadřování se k investiční 
činnosti KaM; změny v personální oblasti).  

 Vzhledem ke změně managementu VUT bude na MŠMT zaslána žádost o změnu odpovědných 
řešitelů velkých integračních rozvojových projektů.   

 Prorektor  Jura 
 Prorektor Jura ve shodě s rektorem zastává názor, že informačním systémům a komunikační 

technologii nebyla v minulosti na VUT věnována patřičná pozornost. Fakulty, které si byly 
schopny v této oblasti zajistit řadu věcí samy jsou na tom dobře, zbývající fakulty mají problémy. 
Budoucnost vidí v komplexním řešení ve využívání společného informačního systému.  

 Prorektor Fiala 
 Probíhá seznámení prorektora s problematikou všech mobilitních programů a projektů, bude nutno 

provést restrukturalizaci útvaru vnějších vztahů rozšířením o marketing a „public relations“.  

 Prorektor Vačkář 
 Dne 17. 2. 2006 se bude konat první zasedání nové Vědecké rady VUT, na kterém budou 

projednávány výzkumné záměry. Probíhají přípravy zpracování nového znění Jednacího řádu VR 
VUT – bude projednáno na VR VUT a poté předloženo AS VUT.  

 Kancléř VUT – v zastoupení Dr. Vanýsková  
 Dne 8. 2. 2006 se uskuteční v Aule Re prezentace projektu Reflex – informace již byla sdělena na 

minulém zasedání AS VUT.  
 V pátek vyšel v příloze Lidových novin „Akademie“ žebříček porovnání IT oborů na vysokých 

školách, FIT, ač má ve svém názvu „IT“, nebyla v žebříčku uvedena. Dr. Vanýsková zjišťovala 
u autorky důvod, bylo jí sděleno, že studijní obory vybírala autorka pouze dle slova „informatika“ 
v názvu, proto se tam informační technologie nedostaly. Dr. Vanýsková vyžaduje za VUT po 
Lidových novinách omluvu a zveřejnění informací o FIT.  
Následovala diskuse členů AS VUT, ve které bylo doporučeno postupovat vůči zveřejňování 
nepřesných informací důsledně a vždy jednoznačně žádat nápravu a zejména kompenzaci 
v případech, kdy dochází k poškození finančnímu nebo k poškození dobrého jména VUT (např. 
v případě snížení zájmu o studium).  

 
 
AD 6) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI  - I.  

* Informace EK AS VUT o výsledcích projednávání „Zásad pravidel rozdělení dotace na r. 2006“ 

Dr. Popela sdělil, že na dnešním zasedání EK členové komise vzali na vědomí informaci, že byly 
kvestorem akceptovány připomínky doc. Hanáčka vznesené na minulém zasedání AS VUT 
k „Zásadám pravidel rozdělení dotace na r. 2006“. Vzhledem k tomu, že další připomínky k tomuto 
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dokumentu nebyly vzneseny, zpracoval kvestor Kotek „Pravidla pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 
2006“ dle předložených zásad.  

* Aktuální informace  kvestora o stavu přípravy „Pravidel pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006“ 

Pravidla pro tvorbu Rozpočtu VUT na r. 2006 byla předložena členům EK AS VUT na dnešním 
zasedání EK před zasedáním AS.  

Kvestor Kotek přednesl k tomuto dokumentu podrobnější komentář. K pravidlům, s ohledem na 
dnešní předložení, zatím nebyly vzneseny dotazy. Budou projednávána na dalších zasedáních EK 
21. 2. 2006 v 9:00 hod. a 28. 2. 2006  v 10:00 hod.. 

Pravidla budou rozeslána po dnešním zasedání AS VUT, připomínky je možno zasílat k projednání 
v EK AS VUT prostřednictvím tajemnice AS na adresu cardova@ro.vutbr.cz.  

V návaznosti na dotaz o výši přidělených financí ze strany MŠMT na rok 2006 pro zabezpečení 
činností VUT, kvestor Kotek sdělil, že dosud byla ze strany MŠMT poskytnuta pouze informace 
o výši dotace na specifický výzkum. Pro rok 2006 obdrží VUT ve srovnání s rokem 2005 přibližně o 7 
mil. Kč méně. Uvedený pokles je dán především skutečnostmi, kdy Masarykova univerzita a Karlova 
univerzita zaznamenaly značný nárůst objemu prostředků VaV, evidovaných v CEP, které vstupují do 
výpočtu výše dotace na specifický výzkum, a dále i objemem prostředků VaV evidovaných v CEP za 
VUT.  

V diskusi vystoupili prorektor doc. Jura zodpovědný za informační a komunikační technologie 
a předseda EK RNDr. Popela, kteří se shodli na tom, že je nutné významně zdokonalit centrální 
informační systém v oblasti zahrnování publikací do RIV. Důraz musí být kladen na přátelskost 
systému pro jeho uživatele a je třeba využít zkušenosti FIT a FEKT. RNDr. Popela připomněl 
podmínky EK pro přidělení rozpočtovaných prostředků CVIS na rok 2006. 

* Informace kvestora o typu modelu financování evropských projektů (AC,  FCF, FC) 

RNDr. Krupková informovala o problémech, se kterými se potýká řešitelský tým na FEKT 
s projektem 6. Rámcového programu EU. Předmětný projekt byl schválen s modelem financování 
typu AC. Na základě rozhodnutí bývalého prorektora Jančáře, byl koordinátor upozorněn na změnu ve 
způsobu financování na VUT z typu AC na typ FC. Zároveň byl zpracován výkaz čerpání prostředků 
na projektu s typem FC. V návaznosti na posouzení ekonomické náročnosti přechodu z typu modelu 
financování AC na FC u příslušných projektů na VUT, vedení školy zrušilo rozhodnutí prorektora 
Jančáře a rozhodlo ponechat všechny projekty v typu modelu financování AC. 

Z tohoto důvodu bylo na FEKT nutné se vrátit k původním výkazům čerpání prostředků na projektu. 
RNDr. Krupková upozornila na skutečnost, že tyto nejasnosti a změny oproti původním smlouvám 
udělaly špatný dojem na partnery projektu a konstatovala, že do budoucna by k takovým pochybením 
nemělo docházet, neboť mohou znamenat negativní odezvu ze strany zahraničních partnerů a zatěžují 
aktivní zaměstnance – řešitele projektů.  

Kvestor Kotek detailně vysvětlil způsob financování a rozdílnost jednotlivých typů modelů FC, FCF 
a AC. Na upřesňující dotazy RNDr. Krupkové a předsedy EK RNDr. Popely kvestor konstatoval, že je 
pro VUT z hlediska financování rozpočtu VUT a dohod mezi ČR a EU nutné využívat všechny 
možnosti k používání zejména modelu AC. 

Následovala dlouhá diskuse členů AS VUT s kvestorem, ve které vystoupili zejména RNDr. Popela, 
RNDr. Krupková a Ing. Hanušová. V diskusi bylo konstatováno, že bývalý prorektor Jančář na 
základě podkladů, které měl od svých podřízených k dispozici vydal rozhodnutí, následně kvestor 
Kotek po zpracování důkladné analýzy dopadů vyžádané rektorem prof. Vrbkou byl nucen tento 
problém řešit s ohledem na minimalizaci negativních finančních dopadů na rozpočet VUT.  

V této souvislosti byl vznesen dotaz, zda byla nějak dořešena pozastavená Směrnice rektora č. 37, 
kterou zpracovával Útvar Transferu technologií. Členové AS VUT požádali vedení VUT, aby 
v souvislosti s odchodem Ing. Peterkové z funkce vedoucí ÚTT byla Akademickému senátu VUT 
poskytnuta zpráva o činnosti ÚTT za uplynulé období (dosažené výsledky, stav Směrnice rektora č. 
37), zejména v souvislosti s nástupem bývalého rektora Vrbky do funkce vedoucího ÚTT.  
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* Informace předsedy EK AS VUT o průběhu jednání o navýšení mzdových tarifů VUT 
konaném dne 27. 1. 2006    

Předseda EK Dr. Popela informoval o jednání kvestora s KOR konaném v pátek 27. 1. 2006, které se 
týkalo navýšení mzdových tarifů VUT. Jednání se účastnil na základě žádosti účastníků a doporučení 
EK. Ocenil věcnost a korektnost jednání. V souvislosti s kolujícími fámami konstatoval, že navýšení 
se týká všech zaměstnanců VUT, viz též citace ze zápisu z kolegia rektora: „vedení VUT navrhuje 
navýšení u akademických  pracovníků v průměru o 2 %, u nepedagogických pracovníků navýšení, 
které zajistí potřebnou výši tarifní mzdy u nejnižších tříd na hranici minimální mzdy, a dále u 
mzdových tříd 10, 11 a 12 srovnání s tarifními mzdami akademických pracovníků A2b, A3 a A4, toto 
srovnání tarifních mezd koresponduje s výší odpovědnosti zaměstnanců v daných třídách za 
hospodářskou správu.“ Předsedající i diskutující členové AS doporučili, aby se členové AO a další 
zaměstnanci ve svých vyjádřeních nejen o mzdových otázkách především opírali o ověřitelná fakta 
a vyvarovali se spekulací. 

Kvestor Kotek sdělil, že KOR dosud nesouhlasí s návrhem na úpravy mezd u akademických 
pracovníků, při jednání zatím nedošlo k dohodě. KOR vyčkává na přidělení finančních prostředků 
z úrovně MŠMT.  

Na závěr kvestor krátce informoval o Sociálním fondu VUT, jehož možnost zřízení vyplývá z novely 
VŠ zákona. V současné době jsou připravovány podklady, jakým způsobem bude naplňován a čerpán.  

 
* Další ekonomické záležitosti 

Kvestor Kotek informoval o jednání Stavební komise VUT, které se konalo v pátek 3. 2. 2006; na 
programu jednání bylo odsouhlasení Plánu stavebních akcí  pro r. 2006 vč. finanční zátěže. Zároveň 
upozornil na diskusi, která proběhla na jednání Stavební komise VUT, jejímž obsahem bylo 
alternativní dofinancování stavby areálu Božetěchova za případné možnosti využít alokovaných 
prostředků státního rozpočtu na stavbu objektu FEKT. V této záležitosti nedošlo k jednoznačnému  
stanovisku všech členů stavební komise 

Kvestor vysvětlil danou problematiku a sdělil možné alternativy finančního řešení.  

RNDr. Krupková sdělila svůj názor, že odsunutí zahájení výstavby Technické 10 považuje pro FEKT 
za velmi nepříznivé. Kvestor Kotek sdělil, že o získání financí na zahájení výstavby Technické 10 se 
VUT intenzivně snaží již ¾ roku, zatím neúspěšně. 

Dr. Popela doporučil hledat možnost získání finančních prostředků v rámci věcného jednání EK AS 
VUT, problém umístění fakulty v několika budovách a areálech chápe jako velmi závažný. 
K vyjádření Dr. Popely se připojili i doc. Kvíčala a prorektor Jura.  

Rektor Rais sdělil, že bude vytvořena komise, která se bude intenzivně snažit dosáhnout v této věci 
společného konsensu a zdůraznil roli schváleného Dlouhodobého záměru VUT na roky 2006-2010.  
 
AD 7) PROJEDNÁNÍ NÁVRHU NOVÉ VĚDECKÉ RADY VUT 
Návrh nové VR VUT, vytvořený rektorem Vrbkou, kandidátem na rektora Raisem a týmem nových 
děkanů obdržel AS VUT E-mailem dne 9. 1. 2006. Následně byl tento návrh dle doporučení AS VUT 
ze dne 10. 1. 2006 doplněn o životopisy navržených členů VR (E-mailem dne 17. 1. 2006).  

Informace z jednání LK AS VUT ze dne 26. 1. 2006 přednesla doc. Lhotáková:  
Členové LK doporučili rektoru Raisovi upravit předložený návrh do struktury: 1. interní členové VR 
VUT navržení děkany fakult; 2. interní členové VR VUT navržení rektorem; 3. externí členové VR 
(upravený návrh rozeslán AS VUT E-mailem dne 6. 2. 2006). LK AS VUT dále požádala AS VUT 
o tajné hlasování o schválení členů nové VR VUT, a to následujícím způsobem:  

 každý přítomný člen AS VUT obdrží jeden hlasovací lístek obsahující abecední seznam všech 
kandidátů a zakroužkováním pořadového čísla kandidáta vyjádří svůj souhlas s návrhem rektora na 
tohoto kandidáta na člena VR VUT; 

 pro schválení musí kandidát získat nadpoloviční většinu hlasů přítomných členů AS VUT. 

Doc. Hanáček dále sdělil legislativní komisí doporučený postup projednávání: 1. komentář rektora; 2. 
diskuse a připomínky; 3. hlasování. 
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Následoval krátký komentář rektora Raise, po kterém AS VUT hlasoval o schválení tajného hlasování. 

Návrh usnesení: 
Akademický senát VUT schvaluje, že dle návrhu rektora VUT ze dne 9. 1. 2006 na členy Vědecké 
rady VUT v Brně pro funkční období 2006 až 2008 bude hlasovat o jednotlivých navržených členech 
vědecké rady, a toto hlasování bude tajné. 
Hlasování: 
Pro –  15 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
UAS 3 
Akademický senát VUT schvaluje, že dle návrhu rektora VUT ze dne 9. 1. 2006 na členy Vědecké 
rady VUT v Brně pro funkční období 2006 až 2008 bude hlasovat o jednotlivých navržených členech 
vědecké rady, a toto hlasování bude tajné. 
 
Následně byl podán návrh, aby diskuse o kandidátech do VR VUT probíhala na uzavřeném pracovním 
jednání, o tomto návrhu bylo hlasováno.  

Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje, že diskuse o kandidátech do Vědecké rady VUT bude probíhat na uzavřeném 
pracovním jednání.  
Hlasování: 
Pro – 13 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 4 
AS VUT schvaluje, že diskuse o kandidátech do Vědecké rady VUT bude probíhat na uzavřeném 
pracovním jednání.  
 
Dále se uskutečnilo uzavřené pracovní jednání členů AS VUT, ze kterého nebyl pořizován zápis.  
 
Po ukončení uzavřeného pracovního jednání se uskutečnila tajná volba nové Vědecké rady VUT. 
Skrutátoři rozdali členům AS VUT hlasovací lístky, ve kterých senátoři v oddělené místnosti 
zakroužkováním příslušného kandidáta vyjádřili svůj souhlas s jeho členstvím ve VR VUT.  
Po odevzdání všech vyplněných hlasovacích lístků provedli skrutátoři sečtení všech hlasů a seznámili 
přítomné s výsledkem hlasování.   
 
Výsledek tajného hlasování AS VUT: 
Akademický senát VUT dle návrhu rektora VUT ze dne 9. 1. 2006 na členy Vědecké rady VUT 
v Brně pro funkční období 2006 až 2008 v tajném hlasování schválil následující členy VR VUT. 

 
 Jméno Hlasů pro Hlasů  

proti/zdržel se 
Schválen 

1.  prof. RNDr. Vladimír Aubrecht, CSc.  14 3 Ano 
2.  prof. RNDr. Jaroslav Cihlář, CSc 8 9 Ne 
3.  prof. Ing. Milan Češka,CSc. 16 1 Ano 
4. prof. Ing. Rostislav Drochytka, CSc. 15 2 Ano 
5. prof. RNDr. Miloslav Druckmuller, CSc. 16 1 Ano 
6. prof. Ing. Jaroslav Fiala, CSc. 15 2 Ano 
7. prof. Ing. Jan M. Honzík,CSc. 16 1 Ano 
8. prof. Ing. Tomáš Hruška,CSc. 14 3 Ano 
9. prof. RNDr. Josef Jančář, CSc 13 4 Ano 
10. Doc/ prof. Ing. Pavel Jura, CSc. 16 1 Ano 
11.  prof. Ing. Jiří Kazelle, CSc.  16 1 Ano 
12. prof. RNDr. Miroslav Liška, DrSc. 11 6 Ano 
13.  prof. Ing. Drahomír Novák, DrSc. 16 1 Ano 
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14. prof. Ing. arch. Alois Nový CSc. 15 2 Ano 
15. prof. Ing. Ladislav Omelka, DrSc. 15 2 Ano 
16. prof. Ing. Karel Rais, CSc., MBA 17 0 Ano 
17. prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc. 16 1 Ano 
18. prof. Ing. Smejkal Vladimír  CSc.  14 3 Ano 
19. prof. Ing. Petr Stehlík, CSc. 16 1 Ano 
20. prof. Ing. arch. Jilji Šindlar CSc. 16 1 Ano 
21. prof. RNDr. Ing. Petr Štěpánek, CSc.   16 1 Ano 
22.  prof. Ing. Josef Vačkář, CSc. 15 2 Ano 
23. prof. Ing. Petr Vavřín, DrSc. 17 0 Ano 
24. prof. Ing. Radimír Vrba, CSc. 15 2 Ano 
25.  prof. RNDr. Ing. Jan Vrbka, DrSc. 13 4 Ano 
26.  prof. Ing. Vladimír Báleš, DrSc. 16 1 Ano 
27.  prof. Ing. Jan Bujňák, CSc. 16 1 Ano 
28.  Ing. Miroslav Čermák, CSc. 15 2 Ano 
29.  Ing. Ivan Dobiáš, DrSc. 14 3 Ano 
30. Ing. Jaroslav Doležal, CSc.  15 2 Ano 
31. Ing. František Hrnčíř  14 3 Ano 
32. Mgr. et  Mgr. Tomáš Hruda 16 1 Ano 
33. RNDr. Petr Kantor 15 2 Ano 
34. prof. Ing. Vladimír Kučera, DrSc. Dr.h.c.  15 2 Ano 
35. prof. Franc Lesak 16 1 Ano 
36. Doc. RNDr. Petr Lukáš, CSc. 14 3 Ano 
37. prof. Ing. Emanuel Ondráček, CSc. 15 2 Ano 
38. prof. Ing. Petr Sáha CSc. 16 1 Ano 
39. prof. RNDr. Eduard Schmidt, CSc. 14 3 Ano 
40.  prof. Ing. Jana Stávková, CSc. 16 1 Ano 
 
V závěrečné diskusi bylo konstatováno, že z diskuse členů AS VUT na uzavřeném pracovním jednání 
vyplynulo, že by bylo vhodné doplnit VR VUT o zástupce uměleckých oborů – byl navržen ředitel 
Moravské galerie v Brně, případně bylo doporučeno zvážit zástupce některé umělecké VŠ z ČR nebo 
ze zahraničí. AS VUT doporučil rektoru Raisovi tuto záležitost dořešit. 
 

AD 8) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI – II. 
 
* Informace předsedy EK AS VUT o jednáních ohledně dofinancování FaVU 

Dr. Popela úvodem sdělil, že tým pracovníků sestavený prorektorem Raisem ze zástupců vedení VUT, 
členů AS a zástupců fakult se zabýval řešením dofinancování FaVU. Vycházel ze skutečnosti, že 
podporu řešení tíživé situace FaVU, ve které fakulta není svým zaviněním, ve svých vystoupeních na 
podzim r. 2005 zdůrazňovali všichni kandidáti pro volbu rektora VUT. Tým se  sešel na 4 jednáních, 
která byla věcná a analytická. S ohledem na dosud úspěšná jednání zástupců FaVU mimo VUT (RVŠ, 
umělecké VŠ, orgány MŠMT) a další aktivity (zavedení doktorského studia) vedoucí ke zvýšení 
koeficientu FaVU od r. 2007 se tým soustředil na řešení pro přechodné období r. 2006. Dr. Popela dále 
ocenil konstruktivní přístup AS FaVU, na jehož jednání s rektorem VUT byl přizván.  

Zástupce FaVU Doc. Kvíčala sdělil, že situace s podfinancováním FaVU je dána tím, že jako jedna 
z fakult technické VŠ je financována koeficientem 3,5, zatímco umělecké vysoké školy (AMU, 
JAMU, AVU a VŠUP) jsou financovány koeficientem 5,9, a přitom FaVU zajišťuje stejně jako tyto 
samostatné umělecké VŠ individuální výuku. Jednání se zástupci uměleckých VŠ ukázala, že díky 
výkonům FaVU v tvůrčí oblasti v posledních letech je nyní jimi odborně akceptována, a tím byly 
vytvořeny předpoklady navýšení koeficientu FaVU pro r. 2007. FaVU ale nemá v rozpočtu rezervu na 
pohyblivou složku mzdy, což nyní neumožňuje motivaci zodpovědně pracujících pedagogů. Na 
základě výsledku jednání ustanovené pracovní komise bylo doporučeno následující řešení: Po dobu 1 
roku bude FaVU financována v rámci rozpočtu VUT zvýšeným koeficientem; naproti tomu se FaVU 
zaváže hospodařit s těmito finančními prostředky podle předem stanovených přísných pravidel. 
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Navýšení ovlivní pohyblivou složku mezd a zajistí dofinancování současného provozu FaVU, nebude 
zvyšován počet úvazků a FaVU nabídne ostatním fakultám řadu svých aktivit (finančně výhodné 
nabídky odborné práce, např. na designu propagačních materiálů fakult, spolupráce s FA při další 
výstavbě a dostavbě zejména na estetizaci objektů, v rámci trendu humanizace výuky fakult zpestření 
nabídky společenskovědních a uměleckých přednášek, atd.). FaVU pracuje na nové koncepci rozvoje, 
která bude obsahovat návrh restrukturalizace na r. 2007. Proto bylo týmem doporučeno stabilizovat 
personální oblast fakulty prodloužením končících pracovních smluv o 1 rok.  

Rektor Rais na závěr zdůraznil, že navýšení koeficientu FaVU v rámci VUT by přineslo i přesně dané 
podmínky hospodaření s těmito finančními prostředky.  
 
* Projednání žádosti ÚSI o zahrnutí mezifakultní výuky ÚSI do rozpočtu na r. 2006 

Členové EK AS VUT před dnešním zasedáním AS doporučili projednat tento bod v rámci Pravidel 
pro tvorbu Rozpočtu VUT v Brně na r. 2006 na dalších zasedáních EK a AS VUT.  
 

AD 9) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
* Vyjádření AS VUT k předloženému návrhu složení týmu prorektorů VUT 

Podle § 9 odst. 2 písm. b) zákona o VŠ a v souladu s čl. 18 odst. 1 písm. a) Statutu VUT v Brně se AS 
VUT vyjadřuje k záměru rektora jmenovat prorektory. Rektor prof. Rais navrhl tým prorektorů, se 
kterým byl AS VUT seznámen již při volbách kandidáta na rektora a oficiálně předložen na zasedání 
AS VUT dne 6. 12. 2005.  

Rektor Rais k výše uvedenému návrhu sdělil, že byl upravena specifikace rozsahu působnosti 
u prorektora Jury – původní „prorektor pro informační systémy“ se mění na „prorektor pro 
informační a komunikační technologie“.  

Doc. Lhotáková sdělila, že LK nemá žádné připomínky a doporučuje AS VUT vyjádřit se kladně. 
Dr. Popela sdělil, že EK vzala tento návrh na vědomí bez jakýchkoliv připomínek.   
AS VUT dále hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
Akademický senát VUT souhlasí se jmenováním prorektorů a s vymezením rozsahu jejich působnosti 
v následujícím složení:  (viz usnesení UAS 5). 
Hlasování: 
Pro –  13 hlasů 
Proti –  0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5 
Akademický senát VUT souhlasí se jmenováním prorektorů a s vymezením rozsahu jejich působnosti 
v následujícím složení:  

prof. Ing. Jaroslav Fiala, CSc. – prorektor pro zahraniční vztahy; 
doc. Ing. Pavel Jura, CSc. – prorektor pro informační a komunikační technologie; 
prof. Ing. arch. Alois Nový, CSc. – prorektor pro strategický rozvoj;  
doc. RNDr. Miloslav Švec, CSc. – prorektor pro studium a záležitosti studentů; 
prof. Ing.  Josef  Vačkář, CSc. – prorektor pro tvůrčí rozvoj. 

 
Vzhledem k pokročilé hodině (13:00 hod.) se několik členů AS VUT ze zasedání omluvilo a senát se 
stal neusnášeníschopným. 

* Informace rektora o harmonogramu změn vnitřních předpisů VUT 

Na základě usnesení AS VUT týkajícím se vypracování harmonogramu novelizace vnitřních předpisů 
VUT vyplývající z novely VŠ zákona byl na základě jednání pracovního týmu (prof. Ondráček, doc. 
Münsterová, doc. Lhotáková, Mgr. Mikulcová) zpracován dokument „Stav vnitřní legislativy VUT 
a systémová aktualizace“, který byl rozeslán členům AS VUT E-mailem dne 6. 2. 2006. Rektor Rais 
přednesl k tomuto dokumentu na dnešním zasedání krátký komentář.  
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Doc. Hanáček sdělil, že dle názoru vedení VUT by novelizované vnitřní předpisy měly být zaslány 
k registraci na MŠMT v polovině června, AS VUT by je tedy měl schválit začátkem června. Z toho 
vyplývá, že by měly být tyto vnitřní předpisy předloženy AS VUT začátkem dubna, jejich projednání 
v komisích AS by se mělo uskutečnit v průběhu měsíce dubna. Vzhledem k velkému objemu práce byl 
podán návrh na výjezdní zasedání komisí AS, neboť se tento způsob v minulosti velmi osvědčil. Na 
výjezdním zasedání se předpokládá i účast vedení školy.  

V následující krátké diskusi členové AS VUT konstatovali, že navržený postup považují za velmi 
vhodný a doporučili výjezdní zasedání uskutečnit. Ing. Roupec ocenil materiály připravené pracovním 
týmem a doporučil účast pověřených pracovníků rektorátu na jednáních LK a AS věnovaných 
změnám. RNDr. Popela se dotazem ujistil, že do seznamu předpisů mohou být zahrnuty i další 
dokumenty, které budou zohledňovat připravovanou restrukturalizaci Rektorátu.  

Doc. Hanáček dále seznámil členy AS VUT s návrhem tabulky obsahující názvy všech vnitřních 
předpisů VUT, oblast jejich působnosti a k nim přiřazené pracovní komise AS VUT. Předsedové 
komisí by měli jmenovat zástupce komise, který si podrobně prostuduje úpravy příslušného vnitřního 
předpisu a vyjádří se k nim při jeho projednávání v senátu. Předsedové komisí AS VUT konstatovali, 
že jména sdělí na příštím zasedání senátu.  
 
 
TABULKA PROJEDNÁVÁNÍ VNITŘNÍCH PŘEDPISŮ VUT 
 
 
VNITŘNÍ PŘEDPIS 
 

 
OBLAST 

 
ZODPOVĚDNÁ KOMISE 

 
Statut VUT 

Postavení kvestora, 
financování, hospodaření 

EK 

 záležitosti studia, studentů 
a stipendií 

PK 

 záležitosti AS  Předseda AS 
 záležitosti organizační a právní LK 
 záležitosti hodnocení kvality PK 
 záležitosti informační PK 
 záležitosti tvůrčího rozvoje PK 
 záležitosti mobilitní 

a zahraniční 
PK 

Volební a jednací řád AS VUT  LK 
Mzdový předpis VUT  EK 
Jednací řád Vědecké rady VUT  LK, PK 
Řád výběrového řízení pro obsazování 
míst  akad. pracovníků VUT 

 LK 

Studijní a zkušební řád VUT  PK, (LK) 
Stipendijní řád VUT  PK, (LK) 
Disciplinární řád pro studenty VUT   PK, (LK) 
Pracovní řád VUT   LK, EK 
Pravidla pro zakládání právnických 
osob VUT 

  
LK, EK 

Předpis pro hospodaření a účtování  EK 
 
 

* Vnitřní předpisy dalších součástí VUT 
Doc. Lhotáková sdělila, že členové LK AS VUT provedli revizi předložených vnitřních předpisů 
dalších součástí VUT – statutů a organizačních řádů dle požadavku AS VUT. Vzhledem k tomu, že 
došlo k novelizaci VŠ zákona a v návaznosti na to budou upravovány všechny vnitřní předpisy VUT, 
budou projednávané vnitřní předpisy dalších součástí VUT předloženy ke schválení AS VUT po jejich 
uvedení do souladu s novelou VŠ zákona.   
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* Jihomoravské centrum pro mezinárodní mobilitu, z.s.p.o. 
Jihomoravské centrum pro mezinárodní mobilitu, z.s.p.o. bylo založeno koncem r. 2005, legislativní 
komise zjistila, že nebyly předloženy dokumenty požadované vnitřním předpisem VUT „Pravidla pro 
zakládání právnických osob VUT“ a požádala rektora Raise o dodatečné předložení těchto materiálů, 
aby se k nim mohl AS VUT zpětně vyjádřit – materiály budou předloženy tak, aby mohly být 
projednány na příštím zasedání senátu.   
 
* Dozorčí rada KaM VUT v Brně 
Stanovisko LK AS VUT ze dne 26. 1. 2006: v Dozorčí radě KaM by měli být 2 zástupci ze 
zaměstnanecké části AO VUT, které navrhne komora akademických pracovníků AS VUT. Statut 
Dozorčí rady KaM VUT je velmi důležitý dokument, jehož nové přepracování je třeba i nadále 
sledovat.   
 
* Další legislativní záležitosti  
Doc. Lhotáková informovala o kauze děkana FaVU Spielmanna, v rámci které byla přijata dohoda, že 
výběrové řízení na místo akademického pracovníka vypíše rektor VUT.  
 

AD 10) RŮZNÉ 
 Příští zasedání LK AS VUT bude vyplývat ze situace v oblasti zapracovávání novely VŠ zákona 

do vnitřních předpisů VUT.  
 Ing. Milicia vznesl dotaz na projednání problémů mezi FEKT a KaM, doc. Hanáček sdělil, že 

vzhledem k dnešnímu obsáhlému programu byla tato záležitost přeložena na příští zasedání AS.  
 
 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 7. března  2006 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1 

 
 
 
 
 
                                              
                Veronika Donthová, v. r.                                                   Doc. Dr. Ing. Petr Hanáček, v. r. 
  předsedkyně Studentské komory AS VUT        místopředseda AS VUT v Brně 
 
 
 
 
 Zapsala: Jarmila Cardová                                                      
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